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Umeå kommuns pensionärsråd 

Minnesanteckningar 

2024-09-27 

09.00-11.15 

KS mötesrum 

Ordförande: Carin Nilsson (S), ordförande äldrenämnden 

Sekreterare: Emil Fridolfsdahl, nämndsekreterare 

Deltagare: Se bilaga nedan 

Ärenden med anteckningar, synpunkter, m.m. Ansvarig/föredragande: 

• Upprop 

• Fastställande av dagordning 

• Genomgång av föregående minnesanteckningar 

Carin Nilsson, 
ordförande 
 

Information om forskningsöversikt – äldres delaktighet och 

självständighet 

 

Camilla Jägerving Isaksson & Linda Burén, utvecklingsstrateger, 

presenterar en forskningsöversikt som äldreomsorgen gjort 

tillsammans med Umeå universitet. 

 

Frågor/synpunkter 

 

Britt Jakobsson, PRO, frågar: Hur ser man till att rapporten 

omsätts i praktiken? 

Carin Nilsson, ordförande svarar att det pågår arbete med att 

omsätta rapporten i praktik i olika sammanhang. Nya 

socialtjänstlagen är också något att ta hänsyn till då den ställer 

högre krav på äldreomsorgen. Carin Nilsson påpekar även att 

äldrenämnden och kommunen arbetar med att motverka 

ålderssegregerade stadsdelar. Ett exempel är att man på Väst-

Teg har byggt både vård- och omsorgsboende och 

Camilla Jägerving 
Isaksson & Linda Burén, 
utvecklingsstrateger 
äldreomsorgen 
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seniorbostäder, samt vanliga hyresrätter i samma område, för att 

integrera flera generationer. 

 

Anna-Lisa Johansson, PRO, påpekar att det är stor skillnad mellan 

hur många äldre upplever verkligheten jämfört med vad som 

presenteras i rapporten, till exempel att det är lång kö för 

ledsagare. Hon frågar även hur man arbetar med att stödja 

äldres matvanor när matdistributionen har försvunnit till stor 

del. Camilla Jägerving Isaksson svarar: Det finns problem men 

också mycket positivt som görs och som behöver komma fram i 

olika sammanhang. När det gäller hur äldreomsorgen arbetar 

med att stödja positiva matvanor pågår flera arbeten, bland 

annat via Seniortorget i samarbete med Vän i Umeå. 

 

Carin Nilsson svarar: Jag tar kontakt med Susanna Stenlund, 

verksamhetschef på Utredning äldre, för att få mer information 

om hur kön för ledsagning ser ut och återkopplar det sedan till 
pensionärsrådet.  

 

 

Britt Jakobsson, PRO, frågar: Hur arbetar äldrenämndens 

politiker för att det ska skapas fler tillgängliga bostäder? Carin 

Nilsson svarar att mycket av det arbetet har bedrivits inför det 

nya bostadsförsörjningsprogrammet som antogs 2022 och där 

ett tema var just äldres boendevillkor.  

 

Veronica Kerr, äldrenämnden, frågar om Umeå har tänkt prova 

Karlstadsmodellen med smarta hem-teknik, där äldre till exempel 

kan prova att sova en natt. Camilla Jägerving Isaksson svarar: Vi 

arbetar tillsammans med digitaliseringsenheten för att skapa en 
lokal som kan fungera som en visningslägenhet med smarta 

tekniska lösningar för seniorer.  
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Karl-Einar Enarsson, Såhkie, frågar: Hur länge är forskningen som 

ligger till grund för rapporten giltig? Camilla Jägerving Isaksson 

svarar: Det är aktuell forskning som ligger till grund för 

rapporten, samtidigt kommer ny forskning hela tiden så 

processen med att uppdatera forskningsunderlaget behöver 

fortsätta. 

 

Bilaga:  

Bildspel  

Förändring av avgifter för hjälpmedel 

Carina Nylander, ekonomichef, ger information om en 

kommande förändring av avgifter för hjälpmedel och 

pensionärsrådet ges möjlighet att komma med synpunkter och 

frågor. Utgångspunkten är att hjälpmedel ska vara tillgängliga för 
de som behöver använda dem. 

 

Frågor/synpunkter 

Britt Jakobsson, PRO, säger att det är positiva förändringar i 

avgifterna för alla de som använder hjälpmedel. Man ska komma 

ihåg att det tas ut en avgift för utprovning också, något som kan 
behöva göras flera gånger. 

 

Veronica Kerr, äldrenämnden frågar: Finns det en risk att 

regionen höjer sina avgifter när regionen beslutar sin budget i 
november? Carina Nylander, ekonomichef, svarar: Det finns alltid 

en risk att regionen ändrar sina avgifter. Carin Nilsson, 

ordförande svarar: Det finns en hjälpmedelsstrategi som är 

beslutad tillsammans med övriga kommuner i länet och 

regionen, vilket innebär att regionen har ett ansvar att följa den i 

arbetet med hjälpmedel. 

 

  

Carina Nylander, 

ekonomichef 
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Budget 2025 

Carina Nylander, ekonomichef, presenterar situationen för 

äldrenämndens ekonomi och vilka åtgärdsalternativ som 

presenterats för äldrenämndens politiker. Några saker som har 

påverkat nämndens ekonomi är att kommunen tagit bort fiktivt 

eget kapital, samtidigt som staten minskat sina prestationsbidrag 

till äldreomsorgen. De riktade statsbidragen har övergått till 

generella statsbidrag till hela kommunen, vilket innebär att 

fullmäktige ansvarar för att fördela ut de medlen till 

förvaltningarna. 

 

Frågor/synpunkter 

Britt Jakobsson, PRO, frågar: Hur kan det vara så att vi vet att vi 
blir fler äldre i kommunen, att det behövs fler boenden, fler 

platser på vård- och omsorgsboende, osv. men att äldrenämnden 

inte får en större budget? Carin Nilsson svarar: Det är upp till 

kommunfullmäktige att fördela budgeten mellan förvaltningarna. 

nämnderna 

 

Bilaga:  

Bildspel  

Carina Nylander, 

ekonomichef 

Återkoppling arbete med lokalförsörjning 

Charlotta Lundström Barsk, verksamhetschef Vård- och 

omsorgsboende, ger pensionärsrådet en återkoppling av 

nuvarande status på de beslut som äldrenämnden fattat om 

vissa vård- och omsorgsboenden och korttidsboenden. 

 

Frågor/synpunkter 

Anna-Lisa Johansson, PRO, frågar: Var ligger Bruksbacken? Carin 

Nilsson svarar: Bruksbacken ligger i Sävar. Det är svårt att 
navigera i byggnaden och uppnå en effektiv vård, varför man vill 

flytta verksamheten till nya lokaler. 

 

Charlotta Lundström 

Barsk, verksamhetschef 

Vård- och 

omsorgsboende 
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Monica Samuelsson, SPF, undrar vad som blir av de delar av 

Solgården som inte kommer fortsätta vara vårdavdelningar. 

Charlotta Lundström Barsk svarar: Det är tekniska nämnden och 

fastighetsförvaltningen som ser på vilken verksamhet som kan bli 

aktuell i de delar av byggnaden som ska evakueras på 

hyresgäster. 

 

Bilaga:  

Bildspel  

Beslut om flytt av sammanträdesdatum 

Pensionärsrådet beslutar att flytta nästkommande sammanträde 

från den 22/11 till den 29/11 

 

  

 

Aktuellt från styrelse och nämnder 

Tekniska nämnden: Håkan Johansson (S) informerar om att det 

pågår arbete inför antagandet av budget för 2025. Det är även 

ett flertal större vägprojekt som pågår just nu: Vasagatan, 
Nygatan, Kvarnvägen och Bölevägen. 

 

Byggnadsnämnden: Ulrik Berg (M) informerar om att det pågår 

arbete med att ta fram planbestämmelser för Bruksbacken. 

Fördjupning av översiktsplanen för Täfteå har godkänts efter 

överklagan. 

 

Fritidsnämnden: Ari Leinonen (S) informerar skriftligen om att 

fritidsnämnden med stöd av äldrenämnden kommit överens med 

Boulealliansen för att säkerställa att bouleföreningar kan 

fortsätta bedriva sin verksamhet. 

 

 

Representanter från 
nämnderna 
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Katrin Rehn, SKPF 
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